附件1
国际合作中的财经政策与专业知识培训研修班
项目简介表

	项目名称 
	国际合作中的财经政策与专业知识培训研修班

	承办单位
	中央财经大学

	举办时间
	2021年06月16日至07月06日
	项目语言
	英语

	邀请国别
	 多边班
	计划人数
	30人

	培训目标
	1.介绍国际合作中现阶段财经领域相关政策与发展；

2. 提升学员在相关领域的专业技能与经验；
3.促进发展中国家的互利合作。

	学员要求
	专业背景
	财经领域或需要专业知识储备的相关人员

	
	年龄
	不高于受援国法定退休年龄。

	
	身体健康
	身体健康，能够按时参加线上培训

	
	语言能力
	英语听、说、读、写能力满足听课及研讨交流要求

	
	其 它
	无

	培训内容介绍
	“国际合作中的财经政策与专业知识培训研修班”将在全面介绍我国政治、经济、外交、文化等基本国情的基础上，紧密围绕财经政策方面内容，分不同板块通过授课、座谈交流、云考察参加等多种形式着重介绍国际合作中关于财经政策方面的发展等。培训项目旨在发展中国家进一步开展合作交流合作，分享经验，帮助其培养国际财经人才，课程由我校优秀在职教授结合实践进行讲授，同时安排研讨交流活动，学员将与我校财政学院、经济学院的专家学者就相关问题进行会谈。培训期间将安排学员进行相关财政税务部门、文化景观开展云参观，增强学员对于相关领域及文化传统的了解。
主要培训课程和内容简介
（1） 中国国情与传统文化：介绍中国基本国情及民俗文化等
（2） 中文基础日常用语：中文日常用语教学与沟通

（3） 中国经济改革开放的经验与成果：介绍中国改革开放的总体情况、经济层面相关经验和具体做法

（4） 国家预算与预算管理概述：介绍国家年度集中性财政收支计划、国家财政收入的来源和数量 、财政支出的各项用途和数量，同时涉及到有计划地巧妙处理所有变量，这些变量决定着政府如何努力达到预定绩效。

（5） 政府间的转移支付：政府间的转移支付主要是为了平衡各地区由于地理环境不同或经济发展水平不同而产生的政府收入的差距，以保证各地区的政府能够有效地按照国家统一的标准为社会提供服务。

（6） 国际税收-全球制度与中国实践：介绍国际税收的核心问题是研究协调国家间税收权益的划分活动。

（7） 国债发行理论与案例分析：讲解国债发行的原则以及形式，并就实际出发，进行深入讨论。

（8） 中央银行与商业银行概述：简要介绍中央银行和商业银行的职责和业务范围，并就国际合作中的实际应用展开研讨。

（9） 股票与证券市场介绍
（10） 金融市场风险分析：介绍金融市场风险类型、防范与管理措施
（11） 国际贸易：就进出口贸易如何调节国内生产要素的利用率，改善国际间的供求关系，调整经济结构，增加财政收入专题开展研讨；
（12） 国际投资理论与投资实务：从国际投资理论和国际投资实务两个角度开展研讨，并分别按国际直接投资和国际证券(间接)投资两个方面进行阐述。结合中国利用外资和中国对外投资的有关内容。

（13） 城市经济与区域经济：介绍其经济结构的特点、规模及发展

 

	举办地点


	线上举办
	参观考察城市
	北京

	备注
	1. 本项目使用腾讯会议线上直播平台进行直播+录播；
2. 项目开始前请与我单位取得联系，熟悉平台学习软件、做好网络测试；
3. 相关学习资料及课程要求请提前上线查阅
4. 在项目实施过程中，请严格遵守项目日程安排参加研讨课程，如有特殊情况请及时与我单位保持联系。

	承办单位简介
	中央财经大学是教育部直属的、教育部、财政部和北京市共建的大学，是国家“双一流”建设、“211工程”建设和首批“优势学科创新平台”项目建设高校。学校的前身是创建于1949年的中央税务学校，是新中国创办的第一所高等财经院校，后历经中央财政学院、中央财经学院、中央财政金融学院等发展阶段，1996年更名为中央财经大学，至今已走过近60年的光辉历程。学校高度重视师资队伍建设，始终秉持“名师立校”的办学传统。通过多年的努力，已初步建立了一支规模适度、学历层次高、学缘广泛、结构合理、素质优良、敬业奉献的师资队伍。截至2020年9月，全校教职工1794人，其中专任教师1226人。教授346人，占专任教师总数的28.22%，副教授482人，占专任教师总数的39.31%；具有博士学位者944人，占专任教师总数的77.00%。70多年来，中央财经大学秉持“忠诚、团结、求实、创新”的校训，秉承“求真求是，追求卓越”的办学理念，为国家经济建设和社会发展培养了14万余名各级各类高素质人才，被誉为“中国财经管理专家的摇篮”。广大中财人正以饱满的精神面貌，充满信心地继往开来，锐意进取，追求卓越，再创辉煌！ 

	承办单位联系方式
	项目或接机联系人：李平平
办公电话：0086-10-62288285

手机： 0086-15810358687; 0086-18046556260
传真：0086-10-62288285

E-mail：chinaaid@cufe.edu.cn


Seminar on Financial and Economic Policies and Professional Knowledge Training in International Cooperation Project Description
	Full Name 
	Seminar on Financial and Economic Policies and Professional Knowledge Training in International Cooperation

	Organizer 
	Central University of Finance and Economics（CUFE）

	Holding Time
	June 16h -July 6th 2021
	Language
	English

	Participants country
	Multilateral counties 
	Planned Number of Participants
	30 persons

	Seminar Objective
	1. Introduce the relevant policies and development in the field of Finance and economics in international cooperation
2. Improve the professional skills and experience of trainees.

3. Promote mutual exchange and cooperation in related fields for developing countries.

	About the Participants


	Background
	Financial and Economic Department Officials

	
	Age
	Under the legal retirement age of the country for participants 

	
	Physical Health 
	In good health and be able to participant the seminar

	
	Language Ability
	Fluency in listening, speaking, reading and writing in English 

	
	Others
	None

	Seminar Content

	The seminar includes lecture, observation, various forums based on the brief introduction of China’s political, economic, diplomatic, cultural conditions, closely around the courses of the Fiscal Policy and Financial Management, and share with the experience in this field. All the courses will be shared by the experts and scholars of the School of Finance and Economics of CUFE. During the seminar, online study tour to the relative government departments and enterprises will be arranged in order to increase the participants’ understanding of the topic. In addition to the courses, the participants will be organized to study Chinese culture and attend recreational activities to promote communication.

Main Courses Introduction 

  1. China's National Conditions and Traditional Culture: The introduction of China’s national conditions and traditional culture

2. Basic Chinese: Basic Chinese and practice 

3. Economic Development and Reforms in China: The introduction of overall situation of China’s economy reform, and the experiences of China

4.The Overview of China's Budget and Budget Management: introduces the national annual centralized fiscal revenue and expenditure plan, the source and quantity of national fiscal revenue, the various uses and quantities of fiscal expenditure, and involves the skillful treatment of all variables in a planned way. These variables determine how the government strives to achieve the expected performance

5. Intergovernmental Transfer Payments: The main purpose of intergovernmental transfer payment is to balance the income gap between different regions due to different geographical environment or different economic development level, so as to ensure that the governments of different regions can effectively provide services for the society according to the national unified standards.

6. International Taxation: Global Framework and China’s Practice: The core problem of international taxation is to study and coordinate the division of tax rights and interests among countries.
7. Theory and Case Analysis of National Debt Issuance: Explain the principle and form of national debt issuance, and proceed from reality, in-depth discussion.
8. Central Bank and Commercial Bank: introduces the responsibilities and business scope of central bank and commercial bank, and discusses the practical application in international cooperation.
9. Overview of Stock and Stock Market

10. The Analysis of Financial Market Risks: introduces the types, prevention and management measures of financial market risks
11. International Trade: discusses how to adjust the utilization rate of domestic production factors, improve the international supply and demand relationship, adjust the economic structure and increase the financial income;
  12. International Investment theory and practice: discusses the international direct investment and international securities (indirect) investment. In combination with the relevant contents of China's utilization of foreign capital and China's foreign investment.
  13. The urban and regional economy: introduces the characteristics, scale and development of its economic structure

	Host City

	Online 
	Cities to Visit
	
Beijing

	Notes
	a. The seminar uses Voov Meeting 

b. Please contact with us before the seminar, and be capable for using the Voov Meeting.
c. Relative study resources can be downloaded online in advance

d. Please following the schedule, and make sure of the attendance.

	About the Organizer
	Central University of Finance and Economics (hereinafter, CUFE), under the direct leadership of Ministry of Education of China (MOE), is one of the national "211" key universities. In 1949, shortly after the founding of the People's Republic of China, the first university of finance and economics was created by the China central government. During more than six decades' development, it has been one of the leaders in business and financial studies. The name of the school when it was first established was the Central Institute of Taxation. In 1996, the Institute was officially renamed the Central University of Finance and Economics in honor of the Ministry of Education. Globally recognized for its academic excellence, CUFE today is a vibrant community of scholarship and learning that has inherited the traditions of service to the entire nation and striving for excellence. The university currently is home to more than 1794 full-time faculty and staff, including 346 professors and 482 associate professors, which take respectively 28.22% and 39.31%. CUFE has trained more than 140,000 experts in economics and management who have made, and continue to make, significant contributions to the development of China's economy. All faculty and students are full of spirit, confidence to continue to pursue the excellent and brilliant future.

	Contact of the Organizer
	Project or

 Pick-up Contact 
	Ms.Li Pingping

	
	Office Phone
	0086-10-62288285

	
	Cell Phone
	0086-15810358687;0086-18046556260

	
	Fax
	0086-10-62288285

	
	Email
	chinaaid@cufe.edu.cn


